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تکرار دوباره روز صفر فوتی کرونا در ایران
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، خوشبختانه در ۲۴ ساعت مرگ ناشی از کرونا در 
کشور گزارش نشده است و بنابراین با تکرار مجدد روز بدون فوتی ناشی از این 
بیماری، مجموع جان باختگان آن در عدد ۱۴۱هزار و ۳۶۳ نفر ماند.به گزارش 
ایسنا، از روز ۲8 خرداد تا روز ۲۹ خردادماه ۱۴۰۱ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۱۶۰ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی و ۴۰ نفر از 
آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۲۳۴ هزار 
و ۷۵۷ نفر رســید.در طول ۲۴ ساعت، هیچ بیمار مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
جان خود را از دســت نداد و مجموع جان باختگان این بیماری، در عدد ۱۴۱ 
هزار و ۳۶۳ نفر ماند.خوشــبختانه تــا روز ۲۹ خردادماه ۷ میلیون و ۶۰ هزار و 
۴۴۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شده اند.۲۹۷ نفر 
از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت 
مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۹ خردادماه ۵۲ میلیون و ۵۰۹ هزار و 88۵ آزمایش 
تشــخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر هیچ شهرستانی 
در وضعیت قرمز و نارنجی کرونا قرار ندارند. ۱۰۶ شهرســتان در وضعیت زرد و 
۳۴۲ شهرستان نیز در وضعیت آبی قرار دارند.گفتنی است، ۱۲ و ۲۰ و ۲۹ خردا  

سه روز صفر فوتی کرونا در ایران از ابتدای پاندمی تا کنون گزارش شده است.

 فردا، آخرین مهلت 
ثبت نام کتب درسی دانش آموزان میان پایه

مهلت ثبت سفارش خرید کتاب درسی سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ برای تمام 
پایه ها و رشــته های تحصیلی - به استثنای پایه های ورودی اول، هفتم و دهم 
- که به مدت ۱۰ روز و تا ۳۱ خرداد ماه تمدید شــده بود، پس فردا، سه شنبه 
به پایان می رســد.به گزارش ایسنا، دانش آموزان مدارس پایه آمادگی تکمیلی 
)پیش دبســتانی استثنایی(، پایه دوم تا ششم دوره ابتدایی )عادی و استثنایی(، 
پایه هشتم و نهم دوره اول متوسطه و پیش حرفه ای استثنایی، دانش آموزان پایه 
یازدهم و دوازدهم دوره دوم متوســطه )نظــری، فنی و حرفه ای و کاردانش( و 
فراگیران پایه یازدهم و دوازدهم دوره دوم متوسطه حرفه ای استثنایی مشمول 
ثبت ســفارش کتب درسی در بازه زمانی تعیین شــده فعلی از طریق سامانه 
https://irtextbook.ir/ هســتند.ثبت سفارش دانش آموزان ورودی پایه های 
اول، هفتم و دهم از پنجم تیرماه و پس از ثبت نام در مدرسه شروع خواهد شد.  
کتاب های درســی دانش آموزان دوره های تحصیلی آموزش ابتدایی، متوســطه 
دوم شــاخه های فنی و حرفه ای، کاردانش، رشــته معارف اسلامی و کتاب های 
درســی تکمیلی دوره اول متوســطه ویژه دانش آموزان استعدادهای درخشان، 
از طریق مدرســه محل تحصیل آنان که در سفارش دانش آموز قید شده است، 
توزیع می شــود.  دانش آموز یا اولیای دانش آموز صرفاً موظف به پرداخت هزینه 
کتاب درسی برابر با قیمت پشت جلد )ثبت شده در سامانه( است؛ لذا دریافت 
هرگونه وجه اضافی ممنوع بوده و پیگرد قانونی دارد.  به دلیل الکترونیک بودن 
فرآیند فروش و توزیع کتاب های درســی، کنترل ثبت ســفارش کتاب درسی 
دانش آموزان از طریق سامانه امکان پذیر است؛ لذا درخواست ارائه نسخه چاپی 
)پرینت( برگ سفارش کتاب درســی از دانش آموز یا اولیای دانش آموز ممنوع 
اســت.  مدارس موظف اند هرچه سریعتر با ورود به سامانه فروش و توزیع مواد 
آموزشی، نسبت به ثبت ســفارش گروهی کتاب های درسی دانش آموزان اقدام 
و از ارجــاع دانش آمــوز یا اولیای دانش آموز به کافی نت هــا پرهیز کنند. البته  
دانش آموزان و اولیای آنها در صورت تمایل می توانند از طریق سامانه های اعلام 

شده نسبت به ثبت سفارش فردی نیز اقدام کنند.  

سازمان وظیفه عمومی 
مشمولان اعزامی تیرماه ۱۴۰۱ را فراخواند

ســازمان وظیفه عمومی فراجــا در اطلاعیه ای تمامی مشــمولان دارای برگ 
آمــاده به خدمت به تاریخ تیرماه ســال ۱۴۰۱ را برای حضور در مراکز آموزش 
نظامی فراخواند.به گزارش ایســنا، ســازمان وظیفه عمومی فراجا در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: تمامی مشــمولانی که برگ آماده به خدمت به تاریخ تیرماه ســال 
۱۴۰۱ را دریافــت کرده اند، باید با مراجعه به یکب از دفاتر خدمات الکترونیک 
انتظامی پلیس+۱۰، برگ معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش را دریافت و برابر 
اطلاعات مندرج در آن اقدام کنند.این دســته از مشمولان باید روز چهارشنبه 
یکم تیر ماه ســال ۱۴۰۱ در ســاعت، محل و مراکزی که در برگ معرفی نامه 
مشــمولان اعلام شــده، حضور یابند و به خدمت دوره ضرورت اعزام شوند. در 
ادامه این اطلاعیه آمده است: مشمولان اعزامی باید کارت تزریق واکسیناسیون 
کووید ۱۹ و واکســن مننژیت و دوگانه را در روز اعزام به همراه داشــته باشند.
مشــمولان باید اصل مدارک موردنیاز اعم از برگ آماده به خدمت، برگ محل 
مراجعه، برگ واکسیناسیون، کارت ملی و شناسنامه و مدارک مربوط به شرایط 
خاص را به همراه خود داشته باشند.برابر اعلام سازمان وظیفه عمومی فراجا عدم 
حضور به موقع در زمان و محل های تعیین شــده، غیبت محسوب شده و برابر 

ماده ۱۰ و ۵8 قانون خدمت وظیفه عمومی با آنان رفتار خواهد شد.

ورود ۵۰ اتوبوس 
در حال تعمیر اروپایی به ناوگان تهران

شــفیعی گفت: در این میان اتوبوس های تک کابیــن، دو کابین و دو طبقه به 
چشم می خورد که پنج دستگاه از این اتوبوس ها دو طبقه خواهند بود .مجتبی 
شفیعی معاون حمل و نقل شــهردار تهران از ورود اتوبوس های کارکرده تولید 
اروپا خبر داد و گفت: ۵۰ دستگاه اتوبوس وارد شده که در حال تعمیرات اولیه 
اســت و پس از اخذ مجوز دولت شماره گذاری آن انجام خواهد شد که در این 
میان اتوبوس های تک کابین، دو کابین و دو طبقه به چشــم می خورد که پنج 
دستگاه از این اتوبوس ها دو طبقه خواهند بود که این اتوبوس ها استاندارد یورو 
۴ و حتی یورو ۵ هستند و استاندارد های مورد نظر ما را تامین کرده اند و قیمت 
خرید این اتوبوس ها از هزینه اورهال اتوبوس های فعلی کمتر است.معاون حمل 
و نقل شهردار تهران گفت: در سال ۱۴۰۰ علی رغم افزایش ۳۵ درصدی ترافیک 
شاهد کاهش هشت درصدی تلفات ناشی از تصادفات رانندگی بودیم.وی افزود: 
بحث اصلی ما در قرارگاه حمل و نقل، توســعه اتوبوس اســت که همانطور که 
عرض کردم با همکاری وزارت کشــور و شهرداری نوسازی و اورهال اتوبوس ها 
در دســتور کار قرار دارد و تا پایان ســال باید ۱۴۰۰ دستگاه اورهال شود که 
اقدامات در این زمینه انجام شــده و حتی بخش خصوصی وارد شــده است و 
این اتوبوس ها در صورت نوسازی تفاوت چندانی با اتوبوس های جدید نخواهند 
داشت.شــفیعی با بیان این که ۵۰ دســتگاه اتوبوس برقی نیز تا پایان سال وارد 
ناوگان می شــود، گفت: یک برنامه ۱8 ماهه بــا اعتبار 8۰۰ میلیارد ریال و ۲۴ 

میلیون یورو پیش بینی شده که اورهال مترو سرعت گیرد.

۸ خانه امن دولتی در کشور فعال است
مدیرکل آسیب های اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: خانه های امن تنها 
مرکزی اســت که مادر و کودک را همزمان به مــدت ۴ ماه و حداکثر 8 ماه با 
هم پذیرش می کند.به گزارش مهر، نشســت تخصصی حمایت طلبی در حوزه 
آســیب های اجتماعی و چالش ها با حضور محمد نصیــری معاون اجتماعی و 
محمود علیگو مدیرکل آسیب های اجتماعی سازمان بهزیستی کشور و جمعی 
از موسسین و مدیران عامل مؤسسات خیریه خانه های امن سراسر کشور برگزار 
شد.محمد نصیری معاون اجتماعی سازمان بهزیستی با تاکید بر اهمیت فعالیت 
خانه های امن و اســتفاده از ظرفیت ســازمان های مردمی در راه اندازی و اداره 
تخصصی این خانه ها، عنوان کرد: سازمان های مردم نهادی که صاحب مجوز خانه 
امن هستند دارای ویژگی ها و شرایط خاص بوده و از لحاظ تخصصی و حرفه ای و 
توان مالی در رتبه بالایی قرار دارند.معاون اجتماعی سازمان بهزیستی کشور ارائه 
خدمات تخصصی مددکاری اجتماعی، روانشناســی و حقوقی به تمامی اعضای 
خانواده تحت خشونت خانگی در راستای ایجاد فضای امن و عاری از خشونت و 
بازپیوند اعضای خانواده به یکدیگر را از مهمترین هدف خانه های امن برشــمرد 
و اذعــان کرد: در حال حاضر تعداد این خانه ها تکافوی نیاز جامعه نبوده و باید 
برنامه های توسعه ای با کمک خیرین و مؤسســات خیریه انجام گیرد.در ادامه 
محمود علیگو مدیرکل آســیب های اجتماعی سازمان بهزیستی کشور، تصریح 
کرد: خانه های امن سراسر کشور با اســتفاده از سازمان های غیردولتی از سال 
۱۳۹۵ کار خــود را آغــاز کردند و در حال حاضر 8 خانه امن دولتی و ۲۰ خانه 
امن غیردولتی در سراسر کشــور مشغول فعالیت هستند. مدیرکل آسیب های 
اجتماعی سازمان بهزیســتی کشور، با اشاره به ارائه خدمات روزانه و اقامتی به 
زنان تحت خشونت خانگی و فرزندان تحت حضانت، گفت: خدمات روزانه شامل 
ارائه طرح ایمنی، اصلاح رفتاری مرتکبین خشــونت خانگی و ایجاد فضای امن 
در خانواده است و در مراکز اقامتی پاسخ به نیازهای پایه، توانمندسازی شغلی، 

ارائه خدمات مددکاری اجتماعی و روانشناسی و مشاوره حقوقی ارائه می شود

اخبار کوتاه
رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران عنوان کرد

توقیف اوراق مترو توسط تامین اجتماعی
چرا بیش از نیمی  از دوربین های کنترل سرعت خراب یا خاموش است؟

فقدان زیرساخت های سطوح مختلف در حوزه سالمندی

روزانه حدود ۲۰۰ محتوا از شبکه شاد فیلتر می شود
حذف ۱۷۰ هزار فایل نامناسب

معاون ترافیک شهرداری تهران اعلام کرد

تلاش برای انتقال پروانه اسنپ به شهرداری

رفع مشکلات بیمه ای بیماران نادر در انتظار تصویب دولت

رئیس کمیســیون حمل و نقل شورای شهر تهران از عدم 
تزریق منابع مالی به شــرکت مترو انتقــاد کرد.به گزارش 
ایسنا، جعفر تشکری هاشمی پس از استماع گزارش معاون 
شــهردار تهران با بیان این که اگر مبنا و اصول کار رعایت 
شود دیگر نیاز به دست بوسی و پابوسی و التماس به این و 
آن را نیســت، گفت: در این جلسه بایدها بیان شد درحالی 
که یک مدیر اجرایی باید بگوید که چه کرده و چه کارهایی 

می خواهد انجام دهد.
وی با بیان این که تمام برنامه ها برای چهار الی پنج ســال 
آینده اســت، اظهارکرد: ممکن است تا آن زمان هیچ کدام 
از ما نباشــیم. آنچه که بیان شد با وضعیت موجود تفاوت 
دارد و باید بگویم که ما برای هولدینگ مترو در راســتای 
تکمیل خطوط ســه، شــش و هفت در سال جاری ۴۰۰۰ 
میلیارد تومــان بودجه در نظر گرفتیم کــه یک چهارم از 
سال می گذرد و انتظار بود که حداقل ۱۰۰۰ میلیارد تومان 
محقق شود اما تاکنون تنها ۱۳۰ میلیارد تومان اوراق قرضه 
ســال ۱۳۹۹ تامین شده که ۴۴ میلیارد آن توسط سازمان 
تامین اجتماعی که معلوم نیست قانونی بوده یا غیرقانونی 
بلوکه شده است و مابقی به مترو داده شده است. همچنین 
اوراق مشارکت سال ۱۴۰۰ که ۱۵۰۰ میلیارد تومان بود نیز 
هنوز در مرحله تشریفات اداری قرار دارد و عملیاتی نشده 
است و بودجه های شهرداری و سهم ۵۰ درصدی دولت نیز 
هیچ کدام محقق نشده است.رئیس کمیسیون حمل و نقل 
شــورای شهر تهران با بیان این که برخی شرکت ها قطعاتی 
را برای مترو ساخته اند تا خطوط تکمیل شود، ادامه داد: اما 
حالا به دلیل عدم تامین نقدینگی این قطعات در انبارهای 
سازنده مانده است و این در حالی است که ما هم سازنده و 

هم مردم را با محدودیت مواجه کرده ایم.
تشکری هاشمی با بیان این که متاســفانه در دوره مدیریت 
قبلی بخش شمالی خط شش مترو را بدون اتصال به بخش 
میانی و جنوبی افتتاح و سه رام قطار را در این خط حبس 
کردند، گفت: در هر جابه جایی ۱۰ الی ۱۵ مســافر جابه جا 
می شــوند در حالی که این قطارها حداقل می توانستند ۷۵ 
هزار نفر را جابه جا کنند اما این سه رام قطار حبس شده اند.

وی با بیان این که در مورد آسانسورهای خریداری شده برای 
مترو در انبارها قرار دارد، گفت: اما به دلیل ســهم متفاوت 

موسسه استاندارد هنوز این آسانسورها تاییدیه ندارند.
رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران با اشاره به 
سرنوشت ۶۳۰ واگن اظهارکرد: دولت روحانی هشت سال 
در مــورد ۶۳۰ واگن صحبت کرد اما یــک واگن هم نداد 
چرا که اصول کار غلط اســت و طــی آخرین پیگیری های 
من مشخص شــده که تنها یک وزارتخانه از سه وزارتخانه 
چینی با ســاخت موافقت کرده و بانک عامل در ایران که 
باید مورد تایید طرف خارجی باشد نیز هنوز تعیین تکلیف 

نشده است. 
مــا چه طور وعده این ۶۳۰ واگن را برای پنج ســال آینده 
می دهیــم در حالی کــه مردم را به دو ســال بعد از پایان 
مدیریت مان حواله می دهیم و این چه مفهومی دارد؟ شورای 
قبل نیز این حرف ها را مــی زد و ما به آنها انتقاد می کنیم 
اما حالا خودمان این حرف ها را می زنیم.تشکری هاشــمی با 
بیان این که می گویند ۷۰۰ واگن مترو را در ۱8 ماه تعمیر 

می کننــد، اظهارکرد: یعنی ماهانه ۳۹ واگــن در کارخانه 
اورهال می شــود اما حالا تنها ماهانه هفــت واگن اورهال 
می شود یعنی ۵.۵ برابر سرعت فعلی باید کار شود و این با 
چه فرمولی انجام می شود؟ این جای سوال است که چگونه 
تامین نقدینگی کردیــد. در حالی که به هولدینگ مترو از 

اول سال تاکنون به جز حقوق پولی ندادید.
وی با بیان این که شهرداری تنها قراردادی بابت خرید چرخ 
منعقــد کرده و آنها وارد شــده اند، اظهارکرد: بقیه قطعات 
چه می شود؟ وقتی می گویید ۱8 ماهه ۷۰۰ واگن را تعمیر 
می کنیــد یعنی انبارهــا باید پر از قطعات باشــد و جالب 
اســت که در این ۱۰ ماه تنها اتفــاق مثبت قرارداد با یکی 
از شــرکت های بانک شهر برای خرید تجهیزات بود که آن 
هم سازمان بازرسی کل کشور ایرادات حقوقی به آن گرفته 
و اجازه اجرایی شدن را نمی دهد و هنوز هم ایرادات مرتفع 
نشــده است و در این مدت هیچ خریدی، سفارشی و حتی 
پیش پرداختی انجام نشــده و چگونه می خواهید ۱8 ماهه 
قطارها را درست کنید و این درست نیست که مردم را برای 

واگنی که از نان شب واجب تر است به آینده حواله می دهید.
رئیس کمیسیون حمل و نقل شورای شهر تهران ادامه داد: 
اعلام کردید که ۲۹۰۰ اتوبوس اورهال می شــود در حالی 
که ۳۷۰ میلیارد تومان اعتبار دارید که با این منابع ۲۵۰۰ 
اتوبوس اورهال نمی شــود، آیا منابعی پیدا کردید که ما از 
آن بی خبریم چرا که جهت استحضار باید بگویم که هزینه 
اورهــال یک اتوبوس دو کابین که حالا ۱۰ میلیارد شــده، 
دو میلیارد تومان اســت و با ایــن ۳۷۰ میلیارد تنها ۱۷۰ 
اتوبــوس را می توانید اورهال کنید.وی در مورد وعده دولت 
در مورد اختصاص ۱۰۰۰ دســتگاه اتوبوس به تهران گفت: 
دولت یک قرارداد ۲۵۰۰ دستگاه اتوبوسی با دو خودروساز 
بســته است و در حالی که خودروساز اعلام کرده که بعد از 
پرداخت پول سه تا پنج ماهه بعدش می تواند اتوبوس بدهد 
امــا هنوز دولت پولی بابت این مطلب به ســازندگان نداده 
است و دولت قرار اســت از محل فروش نفت این مبالغ را 
تامین کند و در فروش نفت نیز اتفاقی نیفتاده اســت و به 

نظر می رسد در عالم توهم مطالبی را بیان کردید.
تشکری هاشــمی با بیان این که یــک روز در تهران ۶۰۰۰ 
اتوبوس، سه میلیون نفر را جابه جا می کردند اما حالا ۲۰۰۰ 
دستگاه اتوبوس فرسوده یک میلیون نفر را جابه جا می کنند، 
گفت: دو میلیون مسافر که قبلا از اتوبوس استفاده می کنند 
حالا از خودروی شــخصی ممکن است استفاده کنند بعد 
می گوییم که چرا تا ساعت ۱۲ شب ترافیک است یا اعضای 
شــورا می گویند اتوبوس ها کولر را روشــن کنند در حالی 
که کولرها خراب اســت پول تعمیرات نداریم و باید بگویم 
اتوبوس های پایتخت در وضعیت رقت باری هستند و مانند 
یک مرده آنها را تکان می دهیم و در شأن این شورا نیست 
که بــا التماس کار را پیش ببرند.وی بــا بیان این که برای 
شخص معاون حمل و نقل احترام قائل هستم اما می گویند 
که با اصلاح هندســی تصادفات کاهش یافته است، اظهار 
کرد: اصلاح هندسی یک روال عادی از سال های قبل بوده 
اســت اما بگویید که چرا از ۳۷۰ دوربین کنترل سرعت که 
برای ایمنی نصب شده ۲۵۰ دستگاه خراب یا خاموش است 

چرا که پول تعمیر نداریم.

رئیس مرکز تحقیقات ســالمندی دانشــگاه علوم توانبخشی و سلامت اجتماعی 
ضمن انتقاد نسبت به کمبود نیروهای متخصص حوزه سالمندی می گوید: در حال 
حاضر جمعیت ســالمندان ایران تقریبا با جمعیت کودکان زیر پنج سال برابری 
می کند؛ درحالی که حدود ۳۰۰۰ متخصص کودک در کشــور فعالیت می کنند، 
تنها ۲۳ نفر متخصص ســالمند داریم. احمد دلبری در گفت وگو با ایســنا ضمن 
بررسی چالش ها و خلاءهای حوزه سالمندی در ایران اظهار کرد: شاخص دیده بان 
سلامت، شاخصی از توسعه سیستم های درمانی، رفاهی و بیمه ای است اما با توجه 
به ارتقای وضعیت سلامت و افزایش سن که در این دوره اتفاق افتاده، لازم است 
در این زمینه زیرساخت هایی فراهم شود.وی با اشاره به افزایش جمعیت سالمندی 
و لزوم ایجاد زیرســاخت ها گفت: دو برابر شدن جمعیت سالمندی در کشورهای 
دیگر حدود ۱۰۰ ســال زمان برده و همگام با آن زیرســاخت  تهیه شده است اما 
متاســفانه در ایران فرصت تامین زیرساخت ها وجود ندارد.رئیس مرکز تحقیقات 
سالمندی ایران افزود: از سوی دیگر نیز درحالی امید به زندگی به ۷۶ سال رسیده 
که ســن بازنشستگی ۵۲ سال اســت یعنی تقریبا ۲۵ سال از عمر افراد در دوره 
بازنشستگی سپری می شود. براین اساس باید برای این ۲۵ سال نیز زیرساخت های 
خاصی در نظر گرفته شــود. به طور مثال بازنشستگان از کار بازنشست می شوند 
اما از زندگی که بازنشســت نمی شــوند. حال سوالی که مطرح می شود این است 
که برای یک ســوم عمر افراد چــه برنامه ریزی داریم؟دلبری با اشــاره به اینکه 
بخش زیادی از مشکلات جســمی، روحی، روانی و اجتماعی سالمندان ناشی از 

بی برنامگی، بی هویتی و بی هدف بودن اســت، خاطرنشان کرد: سالمندان دچار 
مسائل و مشکلات روحی و روانی می شوند چراکه زندگی شان فاقد نظم است.

وی با بیان اینکه باتوجه به اینکه درصد کمی از سالمندان شاغل هستند، گفت: حدود 
۷۰ درصد ســالمندانی که شاغل نیستند باید برای اوقات فراغت و مهارت آموزی 
آنها برنامه ریزی کرد. در گام اول مراکز روزانه ســالمندی، مهدهای سالمندی یا 
باشــگاه بازنشســتگی می تواند کمک کننده باشــد. تقریبا جمعیت سالمندان با 
کودکان زیر پنج ســال یکســان است اما در کشــور چه تعداد مهدکودک و چه 
تعداد باشگاه بازنشستگی داریم؟ در حال حاضر تقریبا همه کشورهای دنیا دارای 
باشــگاه بازنشستگی یا مراکز مشابه به آن هستند؛ هرچند که ایران نیز راه اندازی 
چنین مراکزی را آغاز کرده اســت اما به عنوان نمونه تعداد آن در شهر تهران دو 
مرکز است که باید تعداد آنها گسترش یابد.رئیس مرکز تحقیقات سالمندی ایران 
در ادامه به توضیحاتی درخصوص چالش های حوزه ســلامت و درمان سالمندان 
در کشــور پرداخت و ضمن انتقاد نســبت به فقدان کلینیک های سالمندی در 
رشته های مختلف پزشکی افزود: باید بیمارستان های سالمندی یا بیمارستان های 
دوستدار سالمند راه اندازی شود و همانگونه که بیمارستان های ویژه مادر و کودک 
وجود دارد، باید برای ســالمندان نیز بیمارستان هایی مناسب سازی شوند. اکنون 
در دنیا انواع و اقســام این مراکز وجود دارد.وی کمبود نیروهای متخصص حوزه 
ســالمندی را یکی دیگر از مشکلات در این زمینه دانست و گفت: در حال حاضر 
جمعیت سالمندان ایران تقریبا با جمعیت کودکان زیر پنج سال برابری می کند؛ 

درحالی که حدود ۳۰۰۰ متخصص کودک در کشور فعالیت می کنند، تنها ۲۳ نفر 
متخصص سالمندان وجود دارد، حال آنکه براساس استانداردهای جهانی اکنون 
به بیش از ۲۰۰۰ متخصص طب سالمندان نیاز داریم چراکه نیازها و مسائل این 
قشر فراتر از نیاز جسمانی آنان است.دلبری در پایان اظهارکرد: از سوی دیگر نیز با 
کمبود مراقب سالمندان مواجه هستیم. ۲۰ درصد سالمندان به طور کلی نیازمند 
خدمات یک تا ۲۴ ســاعته شــبانه روز هستند؛ به عبارتی در کشور به حدود یک 
میلیون و ۷۰۰ هزار مراقب ســالمند نیاز داریم تا بتوانند نیازهای اولیه و پایه ای 

سالمندان را انجام دهند.

در راســتای مراقبت از کــودکان و نوجوانــان در فضای 
مجازی و ایجاد محیطی ســالم بــرای کودکان و نوجوانان 
در اپلیکیشــن، سامانه پایش هوشمند شاد از دی ماه سال 

گذشته راه اندازی شده است.
به گزارش ایلنا از روابط عمومی شبکه شاد، پایش هوشمند 
شــاد با هدف پایــش محتوای متنی، عکــس و ویدیو در 
فضای عمومی کانال ها و گروه های اپلیکیشــن شاد، از دی 
ماه ســال گذشــته راه اندازی و محتواها را در ســه گروه 
مســتهجن، غیراخلاقی و نامناســب پایش می کند. پایش 

محتوا در شاد با استفاده از نظارت های هوشمند به صورت 
سیســتمی متون، تصاویــر و ویدئوها، را مــورد آنالیز قرار 
داده و با اســتفاده از شــاخص های تعیین شده، محتوا را 
تجزیه، تحلیل و پایش می کند؛ علاوه بر این، فرآیند پایش 
هوشمند تحت نظارت اپراتور انســانی بازبینی می شود تا 

درصد خطا به حداقل برسد. 
ســامانه به محض تشخیص محتوای نامناسب آن را حذف 
کرده و سپس شناســه کاربری فرد متخلف توسط نیروی 
انســانی بررسی شــده و تذکرها و سیاســت های تنبیهی 

متناسب بر اساس ضوابط به وی ابلاغ می شود. 

گزارش های مخاطبان و کاربران از طریق ربات پشــتیبانی 
شــاد و گزارش محتوای نامناســب در گروه ها و کانال ها 
توسط کاربران، از دیگر منابع پایش محتوا در شاد است. از 
دی ماه سال گذشته تا کنون ۱۷۰ هزار فایل نامناسب در 

شاد حذف شده است. 
بــه طور میانگین ۲۰۰ محتــوا در روز فیلتر و ۱۰ میلیون 
فایل در ماه بررســی می شود. شبکه شاد در تلاش است با 
تمهیدات لازم، محیطی سالم برای فعالیت دانش آموزان در 

فضای مجازی فراهم کند.

معاون حمــل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران از ورود 
۲۰۰ اتوبوس نوســازی  شده تا یک ماه آینده به خیابانهای 
پایتخت خبــر داد و در مورد پروانه »اســنپ«، گفت: در 
تلاش هستیم پروانه بهره برداری اسنپ را از وزارت صمت 
به شهرداری انتقال دهیم تا مشکل کرایه آن که به معضل 

تبدیل شده برطرف شود.
به گزارش ایسنا، مجتبی شــفیعی پس از استماع نظرات  
اعضای شورا در خصوص وضعیت حمل و نقل عمومی گفت: 
برنامه های ســال جاری تنظیم شده و نیازمند آنیم که در 
جلسه ای فقط برنامه های سال ۱۴۰۱ را ارائه دهیم.وی با 
بیان اینکه ساماندهی حمل و  نقل عمومی موضوعی است 
که به تنهایی از عهده شهرداری برنمی آید گفت: در گذشته 
حمایت دولت بیشتر بود، اما در حال حاضر چنین نیست و 

با چنگ و دندان این اتوبوس ها را تامین  می کنیم. اتوبوس 
برقــی با قیمت حداقل هر دســتگاه ۱۰ میلیارد تومان از 

شهریورماه در پایتخت تامین می شود.
وی با بیان اینکه  حداکثر تعداد اتوبوس های فعال در سال 
8۶ هیچ وقــت به ۶۰۰8  هزار دســتگاهی که می گویند 
نرســیده بود و  تنها بیش از ۴۰۰۰ دســتگاه اتوبوس بود، 
گفــت : اگر بتوانیم برنامه ها را محقق کنیم اقدامی بی نظیر 
در تامین اتوبــوس رخ داده و در مورد ۶۳۰ واگن نیز باید 
بگویم که اگر بتوانیم قــرارداد و مجوزها را نهایی کنیم و 
حواله را بگیریم تا دو سال آینده اولین واگن ها وارد خطوط 

می شوند.
به گفته شفیعی، چهار جلسه در قرارگاه حمل و نقل برگزار 
شــده که ۴۱ مصوبه داشــته که از این میان ۲۳ مورد از 

مصوبات پیگیری و  اجرا شدند، با تامین قطعات کار اورهال 
را آغاز می کنیم و براساس برنامه ریزی که انجام دادیم پس 

از شروع در ۱8 ماه ۷۰۰ قطار را اورهال می کنیم. 
وی با بیان اینکه مشــکلاتی از گذشته به ما ارث رسیده و 
وظیفه داریم به تمام قول های که دادیم واقعی بوده و واهی 
نیست عمل کنیم گفت: درخواست ما این است که اعضای 
شــورا از ارتباطات خود اســتفاده کنند و به ما در تحقق  

وعده ها کمک کنند.
وی با بیــان اینکه بیش از ۶۵ درصد یــک نوع خاصی از 
دوربین های شــهری در آغاز فعالیت ما معیوب بودند، اما 
اقدامات لازم بــرای تامین تجهیزات در ایــن زمینه آغاز 
شــده است، در مورد پروانه اسنپ گفت: در تلاش هستیم 
پروانه بهره برداری اســنپ را از وزارت صمت به شهرداری 

انتقال دهیم تا مشکل کرایه آن که به معضل تبدیل شده 
برطرف شــود.معاون حمــل و نقل و ترافیک شــهرداری 
 تهران با اشــاره به ســفر یک روزه به قطر  برای استفاده

 از اتوبوس هــای مازاد پس از برگزاری جام جهانی با تاکید 
بر اینکه قرار شــده بررسی هایی در این زمینه انجام دهند 
و نتایج را اعلام کند، گفت: ۲۰۰ دســتگاه اتوبوس تا یک 
ماه دیگر با نوسازی های که انجام خواهیم داد وارد چرخه 
خدمت رســانی می شود تا مشــکلات مردم کمی در حوزه 

حمل و نقل بهبود یابد.
وی ضمــن تاکید بر اینکه با چنــگ و دندان اتوبوس ها را 
تامین و اورهال واگن هــا را انجام می دهیم، گفت: ۲۱۰۰ 
میلیارد تومان تامین نقدیندگی برای مترو انجام شده است 

و ما به قول های که دادیم عمل می کنیم.

در پی اعلام گزارش هایی درباره مشکلات هزینه های درمانی 
و پوشــش های بیمه ای بیماران نادر، معاون بیمه و خدمات 
سلامت سازمان بیمه سلامت ایران گفت: خوشبختانه برای 
ســال جاری رقم قابل توجه ۵۰۰۰ میلیــارد تومان برای 
بیماران صعب العلاج، خاص و نادر اختصاص داده شــده و 
اساس نامه ای به این منظور تدوین شده و در هیئت وزیران 
است که به محض تصویب و ابلاغ این اساس نامه بسته های 
خدمتــی جامع و کاملــی که برای بیمــاران نادر و خاص 
پیش بینی کردیم را اجرایی خواهیم کرد.به گزارش ایسنا، 
هشتم دی ماه سال ۱۳۹۹ ســند ملی بیماری های نادر با 
چشم انداز پیشگیری از تولد نوزادان مبتلا به بیماری های 
نادر و رفع مشــکلات دارویی و درمانی آنها پس از بررسی 
شــورای عالی ســلامت و امنیت غذایی وزارت بهداشت به 
تصویب رســید و سرانجام پس از چند ماه وقفه در روزهای 
پایانــی دولت دوازدهم )مرداد ۱۴۰۰( به دســتگاه ها ابلاغ 
شد.این سند که نزدیک به یکسال از ابلاغ آن می گذرد و بر 
لزوم برقراری پوشش کامل بیمه پایه و تکمیلی بیماران نادر 
تاکید دارد، توانست روزنه های امید حمایت از بیماران نادر 
را افزایش دهد؛ موضوعی که البته هنوز نتوانســته رضایت 

۱۰۰ درصدی بیماران نادر را به همراه داشته باشد.
در این راســتا، دکتر حمیدرضــا ادراکی_مدیرعامل بنیاد 
بیماری های نادر در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به اینکه 

سندملی بیماری های نادر در آخرین روزهای فعالیت دولت 
قبل به دستگاه ها ابلاغ شده است، گفت: بر اساس این سند 
که تمام مصوبه های آن لازم الاجرا است تبصره ۳ ماده ۴ این 
سند تاکید دارد که یک بیمار نادر باید تحت پوشش کامل 
بیمه پایه و تکمیلی قرار گیــرد که در این موارد متصدی 
مربوطه در این امر وزارت رفاه اســت که تشخیص می دهد 
کــدام یک از بیمه های پایه و تکمیلــی باید این وظیفه را 
تقبل کنند.وی افزود: سند تصویب شده به تمام بخش های 
مرتبط ابلاغ شــد تا تمام نهادها بــه وظایف خود در قبال 
بیماران آگاه باشــند. یکی از وظایف، تامین بیمه کامل یا 
تکمیلی حمایتی بیماران نادر است که بیمه سلامت متولی 
آن شد و اســامی بیماران را از ما درخواســت کرد. بر این 
اســاس ما در بنیاد ملی بیماران نادر اســامی تمام بیماران 
نادری که در سامانه های ما ثبت نام کرده بودند را به بیمه 

سلامت ارائه کردیم.
او تاکید کرد: تعبیر ما این بود که مشــکل بیمه ای بیماران 
برطرف شده است، اما هنوز هم از بیماران می شنویم که در 
پوشش های بیمه ای دچار مشــکلاتی هستند. فراتر از این 
امر مجلس شورای اسلامی برای سال جاری ۵۰۰۰ میلیارد 
تومان بودجه برای درمان بیماران نادر، خاص و صعب العلاج 
تصویب کرده اســت که بســیار اتفاق بزرگ و خوبی است 
و می تواند گره گشای مشــکلات این عزیزان باشد؛ اما الان 

نمی دانم حلقه مفقوده پوشش بیمه پایه و تکمیلی بیماران 
نادر کجا اســت و چرا هنوز به شــکل کامل محقق نشده 

است؟ این موضوع باید بررسی شود.
در این رابطه دکتر مهدی رضایی _ معاون بیمه و خدمات 
سلامت سازمان بیمه ســلامت ایران در گفت وگو با ایسنا،   
گفت: بیماران نادر عموما تحت پوشــش مســتقیم وزارت 
بهداشــت بودند. بخشــی از بیماران خاص تحت پوشش 
بیمه قرار گرفتند و ما هم به تعهدات خود عمل می کردیم. 
خوشبختانه برای ســال جاری مجلس شورای اسلامی رقم 
قابل توجه ۵۰۰۰ میلیارد تومان برای بیماران صعب العلاج، 
خاص و نادر اختصاص داده اســت و اســاس نامه ای به این 
منظور تدوین شــده و در هیئت وزیران است که به محض 
تصویب و ابلاغ این اســاس نامه ما بسته های خدمتی نسبتا 
جامــع و کاملی که برای بیماران نــادر و خاص پیش بینی 

کردیم را اجرایی خواهیم کرد.
وی افزود: این بســته ها با کمک وزارت بهداشت به تدوین 
رســیده اســت که ان شــاءالله پس از تصویب اساس نامه 
اطلاع رســانی ها پیرامون آن صــورت خواهد گرفت. تصور 
ما این است که امســال سال خوبی برای شهروندانی باشد 
که دچار بیماری های خاص، نادر و صعب العلاج هســتند و 

پوشش بیمه ای خوبی خواهند داشت.
رضایی ادامه داد:خبر خوب برای این دســته از شهروندان 

افزایش بســته های پوششی است. آن مقدار از پوششی که 
برای این بیماران طی ســال ۱۴۰۰ قائل بودیم پاسخگوی 
نیاز آنها نبوده اســت. در واقع در ســال گذشته بخشی از 
خدمات را وزات بهداشت راسا انجام می داد و بخشی را هم 
بیمه ها پوشش می دادند که به این خاطر دچار چندگانگی 
پوشــش خدمات بودیم. امسال این بسته خدماتی در قالب 
صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج کامل شده است و 
آنچه که تحت پوشش وزارت بهداشت بوده است در بیمه ها 
تجمیع شده است تا ان شــاءالله به محض ابلاغ اساس نامه  
ذکر شده نوع بسته های خدمتی را اعلام کنیم.او تاکید کرد: 
بســته های خدمتی تعریف شده است که برای هر بیماری 
نادر و خاص چه خدمتی تحت پوشــش باشد. بسته به نوع 
مراجعه این افراد به مراکز برخی خدمات رایگان خواهد بود.

معاون بیمه و خدمات ســلامت سازمان بیمه سلامت ایران 
درباره پوشــش بیمه تکمیلی بیماران نادر و خاص، اظهار 
کرد: بیمه های تکمیلی نمی توانند از منابع دولتی پوشــش 
بیمه ای برای این افراد برقرار کنند. حتما می بایست از سهم 
بیمه  شــده یا بنیادهای خیریه سهم بیمه را پرداخت کنند 
که در این راستا خیریه ها و بنیادهای مردمی ورود می کنند. 
از آنجایی که بخشــی از منابع بیمه تکمیلی آتیه ســازان؛ 
دولتی است این بیمه راسا نمی تواند این افراد را بیمه کند 

بلکه می تواند کارگزار بیمه ای این بیماران باشد.


